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KRM.0002.0006.2024 

D2024.05.00474 

 

Protokół 

I Sesji Rady Miasta Kalisza 

w dniu 7 maja 2024 r. 

 
1. Otwarcie I sesji Rady Miasta Kalisza i stwierdzenie prawomocności obrad.     

 
Marian Durlej, radny senior poprosił obecnych o powstanie. Odegrany został hejnał 

miasta. 

 

Ireneusz Kawęcki, komisarz wyborczy w Kaliszu I zwołał dzisiejszą I sesję Rady 

Miasta Kalisza na podstawie art. 20 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym.    

 

Zgodnie z art. 20 ust. 2c przywołanej ustawy, Marian Durlej, jako radny senior, 

otworzył I sesję Rady Miasta Kalisza, dziękując za powierzenie mu tak zaszczytnej 

funkcji. Zapewnił, że dołoży wszelkich starań, aby I sesja przebiegała sprawnie 

i zgodnie z prawem.   

                                                         

Następnie powitał obecnych na dzisiejszej sesji:  

– radnych,  

– prezydenta, 

– Barbarę Oliwiecką, posłankę na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej, 

– Jana Mosińskiego, posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej, 

– członków Miejskiej Komisji Wyborczej w Kaliszu na czele z przewodniczącym, 

Stanisławem Krawczykiem,   

– pełnomocników komitetów wyborczych,   

– naczelników wydziałów i pracowników Urzędu Miasta,   

– dyrektorów jednostek organizacyjnych Miasta, 

– komendantów policji, straży pożarnej i straży miejskiej,  

– przewodniczących rad osiedlowych, sołtysów, 

– przedstawicieli kaliskich mediów. 

Powitał serdecznie wszystkich obecnych na sali noszącej imię prezydenta Ignacego 

Adama Bujnickiego. 

 

Radny senior poprosił radnych o potwierdzenie obecności poprzez naciśnięcie na 

tabletach przycisku „KWORUM”. 

 

Stwierdził, że w sesji uczestniczy 23  radnych, co stanowi quorum, przy którym można 

obradować i podejmować uchwały. 

                                                                                                                                      

Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji postanowienie Nr 667/2024 

Komisarza Wyborczego w Kaliszu I z dnia 19 kwietnia 2024 r. w sprawie zwołania 
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I sesji nowo wybranej Rady Miasta Kalisza, którego załącznikiem jest porządek obrad 

I sesji Rady Miasta Kalisza. 

 

Przystąpiono zatem do realizacji pkt 2 porządku obrad. 

 

2. Złożenie ślubowania przez radnych. 
                                                                                           
Dzień złożenia ślubowania jest bardzo ważną datą w działalności każdego radnego. Od 

tej daty ustawodawca liczy termin na realizację jego praw i obowiązków.  

 

Radny senior zaproponował, aby ślubowanie odbywało się w następujący sposób – 

odczyta rotę ślubowania, a następnie najmłodszy radny, pan Maciej Antczak, odczyta 

z listy obecności kolejno imiona i nazwiska radnych, którzy powstaną i wypowiedzą, 

według swojego wyboru, słowo „ślubuję” lub zwrot „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Wobec braku innych propozycji radni przystąpili do ślubowania. 

    

Radny senior odczytał rotę ślubowania: 

 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 
dobro mojej gminy i jej mieszkańców”.  

 
Najmłodszy radny, Maciej Antczak, odczytał z listy radnych w porządku 

alfabetycznym, a każdy z wyczytanych wypowiedział słowo „ślubuję” lub zwrot 

„ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

     

Radny senior pogratulował obecnym i stwierdził, że radni, którzy złożyli ślubowanie, 

objęli mandat radnego Rady Miasta Kalisza. 

 

3.  Złożenie ślubowania przez prezydenta miasta. 
 
Z woli wyborców pan Krystian Wojciech Kinastowski został wybrany Prezydentem 

Miasta Kalisza na kadencję 2024-2029. 

 

Zgodnie zatem z art. 29a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

objęcie obowiązków przez nowo wybranego prezydenta następuje z chwilą złożenia 

wobec rady ślubowania. 

 

Radny senior poprosił prezydenta o powtarzanie za nim słów roty i ewentualne 

wypowiedzenie zwrotu: „tak mi dopomóż Bóg”: 

 

„Obejmując urząd prezydenta miasta, uroczyście ślubuję, że dochowam 

wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra 

publicznego i pomyślności mieszkańców miasta”. 
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Krystian Kinastowski – obejmując urząd prezydenta miasta, uroczyście ślubuję, że 

dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra 

publicznego i pomyślności mieszkańców miasta…tak mi dopomóż Bóg… 

Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, drodzy kaliszanie, jestem 

niezmiernie dumny, ale jednocześnie zobowiązany, że mieszkańcy naszego miasta 

powierzyli mi kierowanie nim przez 5 kolejnych lat. Z tego miejsca zapewniam, że tak 

jak w poprzedniej kadencji dołożę wszelkich starań, aby Kalisz cały czas się rozwijał, 

stawał się coraz bardziej przyjaznym, atrakcyjnym, po prostu lepszym miejscem do 

życia. Dziękuję wszystkim, którzy w wyborach samorządowych oddali głos na mnie 

oraz na kandydatów Koalicji Kaliskiej. Bardzo się cieszę, że nasza samorządowa 

kaliska drużyna zdobyła największą liczbę głosów, dokładnie 10253. To dowód 

zaufania, a także aprobaty naszych działań przez mieszkańców. Gratulacje składam 

także wszystkim radnym wywodzącym się z Koalicji Obywatelskiej, Prawa 

i Sprawiedliwości oraz Trzeciej Drogi. Każdy mandat to olbrzymie zaufanie 

i zobowiązanie. Wierzę, że w ciągu najbliższych pięciu lat razem zrobimy wiele 

dobrego dla naszego miasta. Na początku nowej kadencji życzę Radzie Miasta Kalisza, 

by w sposób skuteczny i dobry dla miasta wyłoniła spośród siebie osoby, które 

sprawnie i spokojnie pokierują pracami rady. 7 kwietnia kaliszanie dobrze wybrali, 

teraz dobrych wyborów życzę wysokiej radzie. Szanowni państwo, poprzednia 

kadencja nie była łatwa. Słowa pandemia, wojna w Ukrainie czy kryzys gospodarczy 

były nie bez powodu wielokrotnie odmieniane przez wszystkie przypadki. Gospodarka 

naszego miasta także to odczuła. Pomimo tego był to dla Kalisza czas owocny, czego 

efektem jest zrewitalizowany Główny Rynek i duża część śródmieścia, odświeżone 

kaliskie parki, kaliskie kamienice, tworzone nowe tereny inwestycyjne, wiele 

wyremontowanych, wybudowanych dróg, nowoczesna pływalnia, bezpłatna 

komunikacja, czy też niespotykany dotąd rozwój akademickości Kalisza. Już zrobiliśmy 

bardzo dużo, a teraz patrzymy w przyszłość. Jestem przekonany, że przed nami równie, 

a nawet bardziej owocny okres. Wiele ambitnych wyzwań, rewitalizacja nowego rynku, 

budowa obwodnicy, rozwój infrastruktury drogowej i rowerowej, stała poprawa 

jakości życia na kaliskich osiedlach, inwestycje będące odpowiedzią na zachodzące 

zmiany klimatyczne, ale też podnoszenie poziomu usług społecznych oraz poszerzenie 

oferty kulturalnej i rekreacyjnej. Aby to wszystko było możliwe, potrzebna jest 

współpraca, synergia różnych środowisk, także politycznych. Pozytywne działania 

pomagają zrealizować nawet najśmielsze cele, zamierzenia czy też miastotwórcze 

projekty. Takie, na jakie Kalisz, ambitne, dynamicznie rozwijające się, nowoczesne 

i mające wielowiekową historię, miasto zasługuje. Szanowni państwo, zgodnie ze 

złożonym przed chwilą ślubowaniem zapewniam, że będę robić wszystko, aby Kalisz 

nadal się rozwijał. Do wspólnej współpracy na rzecz realizacji tego celu zapraszam 

wszystkich państwa radnych i wszystkich mieszkańców Kalisza. Działajmy razem. 

Dziękuję bardzo. 

 

4. Przyjęcie porządku obrad.  
 
Radni przystąpili do ustalenia porządku obrad I Sesji Rady Miasta Kalisza. 
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Radny senior przedstawił proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji ustalony przez 

Ireneusza Kawęckiego, komisarza wyborczego w Kaliszu I, na podstawie art. 20 ust. 2 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, jednak 

radny senior pozwolił sobie go odczytać: 

 

1. Otwarcie I sesji Rady Miasta Kalisza i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez radnych. 

3. Złożenie ślubowania przez prezydenta miasta. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 

6. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Kalisza. 

7. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miasta Kalisza prowadzenia sesji od 

Radnego Seniora. 

8. Wybór Wiceprzewodniczącego lub Wiceprzewodniczących Rady Miasta 

Kalisza. 

9. Zakończenie obrad I sesji Rady Miasta Kalisza.  

 

Ze względu na konieczność ustalenia liczby wiceprzewodniczących Rady Miasta 

Kalisza, radny senior zaproponował rozszerzenie porządku obrad, wprowadzenie 

nowego punktu: 

- 8. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby Wiceprzewodniczących Rady 

Miasta Kalisza,  

podkreślając, że tym samym pozostałe punkty porządku obrad ulegną odpowiednio 

przesunięciu.  

 

Rady senior poprosił zatem radnych o rozszerzenie porządku obrad o punkt 8, 

przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby Wiceprzewodniczących Rady Miasta 

Kalisza – 23 osoby były za (23 radnych obecnych).   

 

Jednocześnie radny senior poinformował, że w przypadku zgłoszenia przez radnych 

propozycji zmian do porządku obrad dotyczących np. zmiany kolejności punktów, 

dodania nowych punktów, zdjęcia lub modyfikacji przedstawionych punktów, radni 

będą musieli je kolejno przegłosować. Zmiany zostaną wprowadzone, jeżeli za zmianą 

w każdym przypadku opowie się w głosowaniu bezwzględna większość ustawowego 

składu rady, to jest co najmniej 12 radnych.  

 

W związku z brakiem innych propozycji lub uwag do porządku obrad, radny senior 

stwierdził przyjęcie rozszerzenia porządku obrad, wprowadzenia nowego punktu 8. 

Poprosił też o naniesienie zmian w materiałach sesyjnych, czyli dopisanie nowego 

punktu 8. Dotychczasowy punkt 8 stał się zatem punktem 9, natomiast punkt 9 

punktem 10. 
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5. Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 

 
Komisję Skrutacyjną powołuje się uchwałą w celu przeprowadzenia głosowania nad 

wyborem przewodniczącego i wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza. Radni 

otrzymali projekt uchwały w tej sprawie. 

  

Biorąc pod uwagę, że to pierwsza sesja, radny senior zaprosił do składu Komisji 

Skrutacyjnej radnych mających doświadczenie w pracy w radzie poprzednich 

kadencji. Równocześnie przypomniał, że osoby kandydujące na przewodniczącego 

Rady i wiceprzewodniczących Rady nie mogą wchodzić w skład Komisji 

Skrutacyjnej.  

 

Radny senior poprosił o zgłaszanie radnych, kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, 

panie prezydencie, chciałbym zgłosić w imieniu Klubu Radnych Prawa 

i Sprawiedliwości panią Małgorzatę Mosińską-Busz. 

 

Maciej Antczak – co prawda pani Marta nie ma doświadczenia jako radna, natomiast 

ma doświadczenie jako wybitny sportowiec, potrafi liczyć, więc zgłaszam panią radną 
Martę Walczykiewicz. 

 

Magdalena Sekura-Nowicka – w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej zgłaszam panią 

Anitę Kaczorowską. 
                                                 

Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na powołanie w skład Komisji Skrutacyjnej. 

 

Wobec braku innych kandydatur, radny senior zarządził głosowanie nad zamknięciem 

listy kandydatów do składu osobowego Komisji Skrutacyjnej – 23 osoby były za 

(23 radnych obecnych) – radny senior zamknął listę kandydatów. 

 

Następnie przystąpiono do głosowania nad poszczególnymi kandydaturami na 

członków Komisji Skrutacyjnej z osobna. 

 

Radni jednomyślnie pozytywnie przegłosowali kandydaturę Małgorzaty Mosińskiej-

Busz na członka Komisji Skrutacyjnej – 23 osoby były za (23 radnych obecnych). 

 

Jednomyślnie pozytywnie przegłosowano również kandydaturę Marty Walczykiewicz 

na członka Komisji Skrutacyjnej – 23 osoby były za (23 radnych obecnych).  

 

Jednomyślnie pozytywnie przegłosowano także kandydaturę Anity Kaczorowskiej na 

członka Komisji Skrutacyjnej – 23 osoby były za (23 radnych obecnych). 

 

Radny senior poprosił członków Komisji Skrutacyjnej o przejście do sali numer 36 

w celu wyboru przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. W związku z tym ogłosił 

pięciominutową przerwę, prosząc radnych o pozostanie na miejscach. 
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Po przerwie radny senior wznowił obrady I Sesji Rady Miasta Kalisza. 

 

Następnie odczytał treść uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 

przeprowadzenia głosowania nad wyborem Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza. 

 

Radni jednomyślnie pozytywnie przegłosowali projekt uchwały – 23 osoby były za 

(23 radnych obecnych) – radny senior stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

6. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Kalisza. 
 
W nawiązaniu do art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 

rada wybiera ze swego grona przewodniczącego w głosowaniu tajnym, bezwzględną 

większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

 

Radny senior poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów wraz z rekomendacją. 

 

O zabranie głosu poprosiła radna Magdalena Sekura-Nowicka – szanowni państwo, 

wysoka izbo, w imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej zgłaszam kandydaturę 
Dariusza Grodzińskiego na stanowisko przewodniczącego Rady Miasta Kalisza. 

Dariusz Grodziński to doświadczony samorządowiec z osiemnastoletnim stażem, 

wiceprezydent miasta i wieloletni radny z wieloma trwałymi i cenionymi osiągnięciami 

w pracy, który kierował skutecznie w przeszłości komisjami merytorycznymi Rady 

Miasta Kalisza oraz jako przewodniczący i przewodniczący tych komisji. Był zastępcą 
prezydenta miasta w latach 2010 do 2014, zarządzając obszarami takimi jak edukacja, 

kultura, sport, straż miejska, komunikacja publiczna i sprawy obywatelskie. 

Współtworzył wszystkie najważniejsze procesy samorządowe, jak konstruowanie 

i pozyskiwanie funduszy ZiT-owskich dla Kalisza i całej Aglomeracji Kalisko-

Ostrowskiej, tworzenie i uzbrojenie dobrzeckiej strefy gospodarczej, modernizację 
transportu miejskiego, zapewniał finansowanie nagrań studyjnych i koncertowych 

„Night in Calisia” oraz budowę stadionu miejskiego. Do jego osobistych zasług należy 

m.in. utworzenie Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Kaliszu, międzynarodowej matury, 

aktywizacja kulturalna centrum miasta, likwidacja kolejek do przedszkoli w mieście, 

wprowadzenie programu start up na wynajem lokali komunalnych dla początkujących 

przedsiębiorców, zwielokrotnienie budżetu na dotacje dla organizacji pozarządowych, 

stypendia sportowe dla medalistów, systemowe wsparcie dla rozgrywek sportów 

ligowych w Kaliszu. Całą swoją działalnością udowodnił, że jak tylko mógł, tak 

pomagał kaliskim sportowcom, ludziom kultury, działaczom społecznym 

i wolontariuszom. Takimi instrumentami politycznymi, jakimi na dany czas 

dysponował. Ponadto, bez względu na to, czy pełnił w Radzie Miasta jakieś dodatkowe 

funkcje, czy też nie, w kolejnych kadencjach okazywał się najaktywniejszym radnym, 

mając na swoim koncie największą ilość interpelacji, wniosków i zapytań oraz 

wystąpień z mównicy podczas sesji czy podczas obrad komisji merytorycznych. To też 
przykład samorządowca, którego aktywności i dokonania przekładają się na sympatię 
mieszkańców i ciągle rosnące zaufanie wyborcze. W kolejnych wyborach na radnego, 

a przeszedł już ich pięć, takich weryfikacji, uzyskał coraz lepsze wyniki wyborcze. 
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Obecnie ponownie osiągnął najlepszy wynik wyborczy w swoim okręgu, a ustanowione 

przez niego rekordowe poparcie do Rady Miasta Kalisza wciąż pozostaje 

niezagrożone. Myślę, że warto wsłuchać się w głos mieszkańców Kalisza i za nimi 

zagłosować również za jego kandydaturą na przewodniczącego Rady Miasta Kalisza. 

Jego znajomość samorządu i obowiązujących w nim procedur, doświadczenie 

w uchwalaniu prawa miejscowego, zaangażowanie i poświęcenie dla spraw 

publicznych, wysoka rozpoznawalność w mieście i regionie oraz liczne kontakty 

polityczne w całej Polsce predysponują go do pełnienia tak zaszczytnej funkcji. 

Dlatego z pełnym przekonaniem rekomenduję jako kandydaturę pana Dariusza 

Grodzińskiego i proszę o jak najszersze poparcie wszystkich państwa radnych. 

Dziękuję. 
 

Tadeusz Skarżyński – panie przewodniczący, panie prezydencie, szanowni państwo 

radni, w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości chciałbym zgłosić 
i rekomendować kandydaturę pana Sławomira Lasieckiego na przewodniczącego Rady 

Miasta Kalisza. Pan Sławomir Lasiecki co prawda żadnej szkoły nie założył, ale nie 

zmienia to faktu, że jako radny w poprzedniej kadencji dał się poznać jako dobry 

przewodniczący dla najważniejszej komisji, Komisji Budżetu. Ponadto w swoim okręgu 

również uzyskał bardzo dobry wynik, a przede wszystkim to, co jest najważniejsze 

z perspektywy przewodniczącego Rady Miasta, pan Sławomir Lasiecki jako 

przewodniczący Rady ma zapewnić spokój i dobre obradowanie, jeżeli chodzi 

o prowadzenie Rady Miasta Kalisza i godne jej reprezentowanie. Szanowni państwo, 

powiem szczerze, że jeżeli chodzi o wybór przewodniczącego Rady Miasta Kalisza, 

najistotniejsze jest to, żeby zapewnić komfort prowadzenia sesji Rady Miasta Kalisza. 

I mam nadzieję, że pan Sławomir Lasiecki po wyborze właśnie taki komfort państwu 

zapewni. Dziękuję bardzo. 

 

Eskan Darwich – panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, w imieniu 

Koła Radnych Polska 2050 w Radzie Miasta Kalisza mam zaszczyt zgłosić 
kandydaturę osoby, która od pokoleń działa na rzecz naszego miasta i jego 

mieszkańców. To człowiek, który ma bardzo duże doświadczenie zawodowe. Pełnił 

i pełni ważne funkcje menadżerskie w polskich i międzynarodowych instytucjach 

finansowych. Ma także duże doświadczenie w pracy samorządowej. Przez dwie 

kadencje pełnił funkcję radnego Rady Miasta Kalisza. Był przewodniczącym Komisji 

Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej oraz wiceprzewodniczącym Komisji 

Budżetu. Jest to człowiek, który kieruje się w życiu takimi wartościami jak szacunek do 

innych osób oraz odpowiedzialność. Jest człowiekiem dialogu i zawsze stawia na 

współpracę, szukając najlepszych rozwiązań. Z całą odpowiedzialnością rekomenduję 
państwu osobę radnego Tomasza Grochowskiego na przewodniczącego Rady Miasta 

Kalisza. Dziękuję. 
    

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

  

Wobec braku innych kandydatur radny senior zarządził głosowanie nad zamknięciem 

listy kandydatów na Przewodniczącego Rady Miasta Kalisza – 23 osoby były za 

(23 radnych obecnych) – radny senior zamknął listę kandydatów. 
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Głos zabrał radny Dariusz Grodziński – dziękuję bardzo, panie przewodniczący 

seniorze, za udzielenie mi głosu. Trudno mi sobie wyobrazić kandydować na tak 

zaszczytną, odpowiedzialną funkcję bez dwóch słów wprowadzenia na temat swoich 

planów i założeń piastowania, ewentualnego piastowania tak zaszczytnej funkcji. Otóż 
chciałem powiedzieć, że kandyduję na stanowisko przewodniczącego Rady Miasta 

Kalisza, zgłoszony przez mój klub, którego jestem dumnym członkiem, z konkretnym 

programem oraz misją na najbliższe pięć lat. Nie wyobrażam sobie kandydowania na 

tak ważne stanowisko bez wizji i planu działania, które należy zawczasu sprawozdać 
osobom, które ewentualnego poparcia mają za chwilę udzielić. Uważam, że rolę rady 

jako kolegialnego organu stanowiącego i kontrolnego w systemie sprawowania władzy 

w mieście można, ale także trzeba wzmocnić. Uważam też, że samej instytucji 

przewodniczącego trzeba nadać nowe funkcje, bo nie wykorzystywaliśmy dotąd 

pełnego potencjału tego stanowiska, a ja mam na to konkretne pomysły i chcę więcej 

dla Kalisza. Po pierwsze, oczywistym jest, że podstawowym zadaniem 

przewodniczącego jest zapewnienie sprawnego funkcjonowania organu kolegialnego, 

jakim jest rada, dobrej komunikacji i sprawnego przepływu informacji pomiędzy 

radnymi a pracownikami urzędu ze szczególnym uwzględnieniem zespołu 

prezydenckiego na czele oraz dobrej komunikacji poziomej, poziomej wszystkich 

radnych ze sobą wzajemnie, ze szczególnym wykorzystaniem do tego tzw. konwentu 

rady jako ciała nieformalnego oraz już instytucjonalnych i ustawowych, jak 

przewodniczących komisji merytorycznych, a także wszystkich szefów klubów 

i radnych niezależnych. Po drugie, bardzo ważnym jest zapewnienie legalności obrad 

i pełnej zgodności prawnej z przepisami ustawy o samorządzie gminnym oraz Statutem 

Miasta Kalisza i z innymi przepisami prawa, jak np. w zakresie ochrony danych 

osobowych. W zakresie legalności obrad występuje konieczność ważnej korekty 

w stosunku do poprzedniej kadencji. Rada Miasta poprzedniej kadencji nie 

przestrzegała należycie, w mojej ocenie, art. 20 ust. 6 ustawy o samorządzie gminnym, 

który stanowi, że: „Na wniosek klubu radnych, przewodniczący Rady jest obowiązany 

wprowadzić do porządku obrad najbliższej sesji rady gminy projekt uchwały zgłoszony 

przez klub radnych, jeżeli wpłynął do rady gminy co najmniej siedem dni przed dniem 

rozpoczęcia sesji.” Poprzednio co najmniej trzykrotnie uchwały kierowane przez kluby 

radnych, posiadające pozytywne opinie formalnoprawne, nie były wprowadzane do 

porządku obrad zgodnie z ustawą, tylko odmawiano ich procedowania na sesji poprzez 

odrzucenie w głosowaniu przy ustalaniu porządku obrad przez większość rządzącą. To 

w mojej ocenie spory delikt prawny, który obiecuję, że nie będzie miał więcej miejsca 

w tej kadencji. Po trzecie, uważam, że powinniśmy podnieść rangę aktywności radnych 

w formie interpelacji, zapytań i wolnych wniosków. Dlatego trzeba zmienić kolejność 
punktów porządku obrad tak, aby następowały one zaraz po sprawozdaniu prezydenta 

z działalności międzysesyjnej, a przed procedowaniem projektów merytorycznych 

uchwał. Pozwoli to zaoszczędzić czas pracy naczelników wydziałów i pracowników 

urzędu, którzy po uchwaleniu ich konkretnych projektów uchwał będą mogli wrócić do 

swoich obowiązków służbowych, nieniepokojeni wywoływaniem nowych tematów na 

sesji z zakresu ich działania. To spora oszczędność czasu pracy, to spora oszczędność 
finansowa dla miasta także. Okaże to rozwiązanie także szacunek pracy dziennikarzy 

zainteresowanych aktywnością radnych. Po czwarte, najwyższy czas na angażowanie 

wszystkich radnych we wszystkie działania samorządu. W naszym mieście nie może być 
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przypadków wykluczenia politycznego i cenzury medialnej w oficjalnych kanałach 

informacyjnych miasta. Takie zjawiska tylko szkodzą idei samorządności 

i demokratycznej partycypacji reprezentantów społeczności lokalnej. Po piąte, chcę 
jako przewodniczący zwiększyć aktywność rady w zakresie tzw. dyplomacji miejskiej 

Kalisza. Mam zamiar godnie, aktywnie i merytorycznie reprezentować nasze miasto na 

zewnątrz. Zamierzam zintensyfikować kontakty z miastami partnerskimi i innymi 

zaprzyjaźnionymi, z sąsiadującymi z nami samorządami i całą Aglomeracją Kalisko-

Ostrowską, a także z organami i urzędami wojewódzkimi oraz centralnymi. Mam ku 

temu silny mandat polityczny i możliwości. Po szóste, chcę dołożyć starań w dbałość 
o politykę historyczną miasta w ścisłej współpracy z prezydentem i Komisją Pamięci 

Historycznej Miasta Kalisza. Po siódme, w ramach poszukiwania nowych obszarów 

funkcjonowania instytucji przewodniczącego Rady, chciałbym objąć patronatem 

drogocenne zjawisko wolontariatu. Planuję aktywnie działać na rzecz promocji 

i wsparcia trzeciego sektora w zakresie pracy społecznej. Zależy mi na wzmocnieniu 

i rozbudowie w naszym mieście wolontariatu, na rzecz ludzi znajdujących się 
w potrzebie z tytułu bezdomności czy uzależnień, wolontariatu na rzecz 

przeciwdziałania krzywdzeniu i bezdomności zwierząt, wolontariatu proekologicznego 

i na rzecz czystego środowiska, a także wolontariatu gromadzącego się wokół 

wydarzeń sportowych i kulturalnych, czy innych ważnych spraw lokalnych. Po ósme, 

w Kaliszu brakuje osoby, która pełniłaby funkcję rzecznika do spraw równości 

i przeciwdziałania dyskryminacji kogokolwiek za cokolwiek. To też obszar, któremu 

może podołać aktywny przewodniczący. Chcę, aby każdy czuł się komfortowo 

w naszym mieście bez względu na wiek, płeć, wyznanie, rasę, pochodzenie, 

narodowość czy orientację seksualną. Chcę, aby kobiety miały równe szanse 

zawodowe w urzędzie i w jednostkach mu podległych. Chcę, aby tradycje 

wielokulturowe i wielowyznaniowe Kalisza nie były tylko elementem polityki 

historycznej, a realnymi działaniami natury integracyjnej i ekumenicznej. Chcę, aby 

obcokrajowcy szukający domu lub schronienia w naszym mieście spotykali się 
z życzliwością, a wszyscy mieszkańcy bez względu na ich orientację seksualną czuli się 
komfortowo i bezpiecznie. Po dziewiąte, chciałbym współpracować z Młodzieżową 

Radą Miasta Kalisza, podnosząc jej możliwości w zakresie słyszalności głosu młodych 

w Kaliszu. Razem z nimi chciałbym wypracować koncepcję i formułę Miejskiego 

Rzecznika Praw Ucznia, który byłby osobą pierwszego kontaktu, mentorem, 

mediatorem i negocjatorem w przypadku podejrzenia złamania praw ucznia. I po 

dziewiąte, proszę o państwa głos, bez względu na państwa instrukcje klubowe 

i koalicyjne, dla dobra miasta Kalisza. Znacie mnie państwo od lat i wiecie, że zawsze 

trzymam się jasnych zasad i wprowadzam słowa w czyny. 

 

Sławomir Lasiecki – dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Szanowni państwo, ponieważ 
nie przewidywałem takiego rozwiązania, że będę jak gdyby musiał dodatkowo siebie 

samemu rekomendować, ale dziękuję bardzo mojemu przedmówcy za to, że przedstawił 

w zasadzie podręcznik, który obowiązuje wszystkich przewodniczących takich 

gremiów, jakim jest Rada Miasta Kalisza. To ta dodatkowa część dalsza, którą 

przedstawiał mój przedmówca, to są elementy, które można realizować właśnie 

pracując w radzie. To my jako członkowie tejże rady, jako radni możemy takie 

uchwały proponować do realizacji. Nie jest do tego kompletnie potrzebne stanowisko 
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akurat przewodniczącego rady. Przyjemnie mi jest, że mój kolega radny zauważył 

również to, że ta polityka historyczna miasta powinna się jeszcze lepiej rozwijać. 
A dlaczego mi przyjemnie? Dlatego, że to ja byłem pomysłodawcą i dzięki woli pana 

prezydenta powołaliśmy Komisję Pamięci Historycznej Miasta Kalisza i obiecuję, że tą 

politykę historyczną miasta jako wiceprzewodniczący tejże komisji będę realizował. Co 

do dalszych propozycji, które tu przedstawił mój przedmówca, nie będę dzisiaj się 
odnosił. Myślę, że to po prostu, to są tematy na już spotkania radnych 

w poszczególnych komisjach merytorycznych, to jest dyskusja nad poszczególnymi 

projektami, jeżeli takowe projekty się pojawią, uchwał. Na czym bym chciał już 
zakończyć moją wypowiedź i też poproszę państwa radnych o oddanie głosu za moją 

osobą. Dziękuję bardzo. 

  

Tomasz Grochowski – szanowny panie przewodniczący, droga Rado Miasta Kalisza 

nowo wybrana, szanowni goście, szanowni pracownicy Urzędu Miasta Kalisza, 

dziękuję przede wszystkim Eskanowi za naprawdę bardzo miłe słowa. Nie wiem skąd 

te... Ja mu tego nie pisałem, tak?, także to gdzieś z głębi serca biło i to było czuć. I to 

jest właśnie, drodzy państwo, coś, o czym chciałem powiedzieć, czyli Trzecia Droga. 

Mieliśmy przed chwilą wystąpienie pana Dariusza, mieliśmy wystąpienie pana 

Sławomira Lasieckiego, natomiast my dzisiaj we dwójkę tylko reprezentując Polskę 
2050 w Radzie Miasta wspólnie z Eskanem chcemy pokazać coś zupełnie innego. 

I tutaj, Darku, ciekawe punkty i rzeczywiście to, co zauważył kolega Sławomir 

Lasiecki, to jest coś, co rzeczywiście przewodniczący powinien realizować. Natomiast 

to już moja trzecia kadencja, w poprzednich dwóch, pomimo wielu tego typu 

deklaracji, mało z tych rzeczy się działo. Niestety polityka odgrywa bardzo duży wpływ 

na samorząd i nie wiem, czy tego kiedykolwiek unikniemy, ale dzięki, że przytoczyłeś, 
bo to rzeczywiście takie starania po prostu trzeba podjąć. Eskan powiedział dwie 

rzeczy o moim szacunku do innych ludzi i to się myślę nigdy nie zmieni i to gdzieś od 

dziadka i ojca człowiek po prostu przejął i powiedział również o tym, że jestem 

człowiekiem odpowiedzialnym i człowiekiem dialogu i dążę do porozumienia 

i rzeczywiście takich rozwiązań, które doprowadzają do wspólnego celu. Nie zawsze 

się uda cel taki osiągnąć, że nie wiem, jedna osoba jest, jedna strona jest zadowolona, 

czy przepraszam, dwie strony są zadowolone. Czasami jest tak, że no jedna musi 

troszeczkę ustąpić, ale cel mamy rzeczywiście jakiś duży do zrealizowania. No więc do 

tego dialogu na pewno będę państwa mocno namawiał i pewnie tym przewodniczącym 

z racji arytmetyki nie zostanę, natomiast na pewno będę strażnikiem tych punktów, 

o których wspominał Dariusz i będę Dariuszu i tobie, Sławku i tobie o tych punktach 

przypominał. Także dziękuję, proszę oczywiście o głos i życzę wszystkim dobrego 

wyboru. Dziękuję bardzo. 

 

Następnie radny senior poprosił członków Komisji Skrutacyjnej o przejście do sali 

numer 36, w celu przygotowania kart do głosowania. W związku z tym ogłosił 

pięciominutową przerwę, prosząc radnych o pozostanie na miejscach. 

 
Po przerwie radny senior wznowił obrady I Sesji Rady Miasta Kalisza i poprosił 

o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej.  
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Marta Walczykiewicz, przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – szanowni państwo, 

regulamin głosowania został, określony został uchwałą Nr LVIII Rady Miasta Kalisza 

z dnia 27 września 2018 r. w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 

przewodniczącego Rady Miasta Kalisza. Treść uchwały otrzymaliście państwo 

w wiadomościach. Obecnie rozdamy państwu karty do głosowania. Pragnę jedynie 

przypomnieć, że zgodnie z § regulaminu 12 radni dokonują wyboru poprzez 

postawienie znaku X w jednej kratce obok nazwiska kandydata, opowiadając się w ten 

sposób za wyborem tego kandydata na przewodniczącego rady. Jeżeli radny na karcie 

do głosowania postawi znak X w więcej niż jednej kratce, nie postawi znaku X 

w kratce obok nazwiska żadnego kandydata, wypełni kartę w sposób niezgodny 

z ust. 1, głos taki będzie uważany za głos nieważny. Przedstawione zasady ujęte zostały 

również na karcie do głosowania. Na sali zostało przygotowane miejsce zapewniające 

tajność głosowania, z którego możecie korzystać państwo, znajduje się tam… Wszyscy 

otrzymali karty, OK, dobrze, dobrze… Szanowni państwo, urna jest pusta. Teraz 

w kolejności alfabetycznej wyczytam nazwiska radnych. Proszę o podejście do urny 

i wrzucenie karty do głosowania… 

 

Po zakończonym głosowaniu radny senior ogłosił trzydziestominutową przerwę. 

 

Po przerwie radny senior wznowił obrady I Sesji Rady Miasta Kalisza, prosząc 

o potwierdzenie obecności poprzez naciśnięcie przycisku „KWORUM”. 

 

Następnie poprosił o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej. 

 

Marta Walczykiewicz, przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – szanowni państwo, 

Komisja Skrutacyjna w składzie: przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – radna Marta 

Walczykiewicz, członek Komisji Skrutacyjnej – radna Anita Kaczorowska, członek 

Komisji Skrutacyjnej – radna Małgorzata Mosińska-Busz, po wyjęciu kart z urny 

i przeliczeniu wszystkich głosów, co następuje: liczba radnych miasta Kalisza 

obecnych na sesji uprawnionych do głosowania – 23 osoby. Na przewodniczącego 

Rady Miasta zgłoszono kandydatury następujących radnych: Tomasza 

Grochowskiego, Dariusza Grodzińskiego oraz Sławomira Lasieckiego. Minimalna 

liczba głosów do dokonania ważnego wyboru na przewodniczącego Rady zgodnie 

z § 6 regulaminu wynosi – liczba 12. Liczba radnych, którym wydano karty do 

głosowania – 23. Liczba kart wyjętych z urny w ilości – 23. Liczba kart wyjętych 

z urny w ilości – 23. Ilość kart wyjętych z urny różni się od liczby osób, którym wydano 

karty do głosowania z przypuszczalnego powodu – brak. Liczba kart nieważnych – 0. 

Liczba głosów nieważnych – 0. Liczba głosów ważnych – 23. Liczba głosów ważnych 

oddanych za wyborem poszczególnych kandydatów: pan Tomasz Grochowski – 

oddano głosów 2, Dariusz Grodziński – oddano głosów 8, Sławomir Lasiecki – oddano 

głosów 13. Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydat radny 

Sławomir Lasiecki uzyskał wymaganą liczbę głosów określoną w punkcie 3 i został 

wybrany na przewodniczącego Rady Miasta Kalisza. Gratulacje. Ponadto komisja 

stwierdza, że podczas głosowania nie zaszły następujące okoliczności, które mogłyby 

mieć wpływ na nieważność głosowania. Protokół podpisano: przewodnicząca Rady – 
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Marta Walczykiewicz, członek komisji – pani Małgorzata Mosińska i członek komisji – 

pani Anita Kaczorowska. Dziękuję. 
 

Radny senior odczytał zatem treść uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Rady Miasta Kalisza, gratulując radnemu wybranemu na przewodniczącego Rady 

Miasta Kalisza, panu Sławomirowi Lasieckiemu i życząc owocnej pracy.  

 

O zabranie głosu poprosił Sławomir Lasiecki, nowo wybrany przewodniczący Rady 

Miasta Kalisza – panie prezydencie, szanowna rado, zaproszeni goście, szczególnie 

chciałem podziękować za ten wybór radnym Rady Miasta Kalisza. Gratuluję również 
moim kontrkandydatom uzyskanych wyników. Cieszę się z ich deklaracji, że chcą 

pracować w tejże radzie w najbliższej kadencji, czyli to, co panowie zadeklarowaliście, 

mam nadzieję, że będziemy realizować wspólnie przez najbliższe 5 lat, a jeszcze do 

tego mam nadzieję, że pojawią się jeszcze nowe pomysły, jeszcze więcej inicjatyw. 

W związku z tym mam nadzieję i obiecuję, że przy mojej skromnej pomocy rada nasza 

będzie funkcjonowała koncyliacyjnie, tak jak do tej pory, choć pewne jakieś zarzuty się 
pojawiały. Ale mam nadzieję, że w tej kadencji już nawet te najdrobniejsze zarzuty, co 

do jakichś drobnych niedociągnięć funkcjonowania rady nie będą się pojawiały. 

Gratuluję wszystkim, jeszcze raz, państwu radnym chęci i ruszajmy do pracy. Dziękuję 
bardzo. 

 

Tomasz Grochowski – panie prezydencie, panie przewodniczący, szanowni państwo, 

w pierwszym słowie oczywiście gratuluję panu Sławomirowi Lasieckiemu i liczę na to, 

że te słowa, które padły dzisiaj z mównicy, będzie pan realizował. Obiecałem, że będę 
strażnikiem, także tego słowa też dotrzymam. Dziękuję ci, Eskan, za głos, bo ten drugi 

głos to jest mój, także głos Eskana i mój to są właśnie te dwa głosy. Natomiast, drodzy 

państwo, dzisiaj 2, jutro być może 25, no bo liczę, że przez tą piątą, trzecią kadencję, 
przynajmniej moją, Kalisz się na tyle rozrośnie, że wrócimy do składu 25 radnych 

i 3 wiceprezydentów. Tego sobie życzmy. Natomiast jeszcze raz, panie przewodniczący, 

wszystkiego dobrego. Dziękuję. 
  

Dariusz Grodziński – ja też chciałem złożyć osobiste i szczere gratulacje w wyniku 

elekcji i też osobiste i może bardziej z przekąsem gratulacje też dla pana Krystiana 

i wszystkich radnych jego Koalicji Kaliskiej za koalicję z PiS-em. Wszystkiego 

dobrego. 

 

7. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miasta Kalisza prowadzenia sesji od 

Radnego Seniora. 
 
Radny Senior dokonał przekazania Sławomirowi Lasieckiemu insygniów 

Przewodniczącego Rady Miasta Kalisza. 

 

Radny senior, w poczuciu dobrze spełnionego obowiązku, podziękował i poprosił 

przewodniczącego Rady Miasta Kalisza o dalsze prowadzenie obrad.  
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Przewodniczący podziękował radnemu seniorowi za poprowadzenie dotychczasowych 

obrad. 

 

8. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby Wiceprzewodniczących Rady 

Miasta Kalisza. 
 
Zgodnie z § 14 ust. 2 uchwały Nr XLVIII/630/2018 Rady Miejskiej Kalisza z dnia 

25 stycznia 2018 r. w sprawie Statutu Miasta Kalisza „Rada odrębną uchwałą określa 

liczbę wiceprzewodniczących”, w związku z tym przewodniczący poprosił radnych 

o przedstawienie propozycji. 

 

O zabranie głosu poprosiła radna Magdalena Sekura-Nowicka – wysoka izbo, 

naturalnym jest zaproponowanie na kandydata na wiceprezydenta z Klubu Koalicji 

Obywatelskiej... Przepraszam, proponujemy, przepraszam, proponujemy trzech 

wiceprzewodniczących. Tak, aby każdy klub, każde ugrupowanie miało możliwość 
reprezentowania przez siebie. No klub, ale ugrupowanie też.  
 

Wobec braku innych propozycji przewodniczący poprosił radnych o przegłosowanie 

uchwały określającej liczbę trzech wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza – 

23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący stwierdził przyjęcie 

uchwały. 

 

9. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza.  

 
W celu wyboru wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza uchwałą Nr I/1/2024 

została powołana Komisja Skrutacyjna. 

 

W nawiązaniu do art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 

rada wybiera ze swego grona wiceprzewodniczących w głosowaniu tajnym, 

bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu rady.  

                                                            

Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów wraz z rekomendacją. 

 

Głos zabrał radny Mateusz Podsadny – panie prezydencie, panie przewodniczący, 

wysoka rado, mam niezwykłą przyjemność rekomendować na funkcję 
wiceprzewodniczącego Rady Miasta Kalisza pana Mirosława Gabrysiaka. Myślę, że 

tej osoby nie trzeba szeroko przedstawiać. Jest to wieloletni radny miasta Kalisza 

sześciu kadencji, doświadczony samorządowiec, członek Zespołu do spraw Zdrowia, 

więc proszę państwa o oddanie głosu za tą kandydaturą. Dziękuję bardzo. 

 

Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie prezydencie, wysoka izbo, już wcześniej 

zaczęłam tę narrację, więc pozwolicie państwo, że ją skończę. Naturalnym jest, że 

kandydatem Klubu Koalicji Obywatelskiej na stanowisko wiceprzewodniczącego Rady 

Miasta jest Dariusz Grodziński, którego kandydaturę przedstawiłam już wcześniej. 

Dziękuję. 
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Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, mam taką prośbę formalną, 
żeby przed głosowaniem poinformować wszystkich radnych, jaką to większość głosów 

bezwzględną powinien mieć kandydat i wszystkie te sprawy, żeby była dokładna 

informacja przed głosowaniem. Dziękuję. 
 

Przewodniczący – informacje będą podane przez powołaną już Komisję Skrutacyjną. 
 

Proponowani kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Wobec braku innych kandydatur przewodniczący zarządził głosowanie nad 

zamknięciem listy kandydatów na wiceprzewodniczącego Rady Miasta Kalisza – 

23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący zamknął listę kandydatów. 

 

Następnie poprosił Komisję Skrutacyjną o przejście do sali nr 36, w celu 

przygotowania kart do głosowania. W związku z tym ogłosił pięciominutową przerwę, 

prosząc radnych o pozostanie na swoich miejscach. 

 
Po przerwie przewodniczący wznowił obrady I Sesji Rady Miasta Kalisza, prosząc 

przedstawiciela Komisji Skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania, a także 

o zabranie głosu przewodniczącego Komisji i ponowne przedstawienie zasad 

głosowania. 

 

Marta Walczykiewicz, przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – szanowni państwo, 

regulamin głosowania określony został uchwałą Nr LVIII Rady Miasta Kalisza z dnia 

27 września 2018 r. w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 

wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza, też uchwałę również otrzymaliście 

państwo w wiadomościach. Obecnie rozdamy państwu karty do głosowania. Pragnę 
jedynie przypomnieć, że zgodnie z § 8 regulaminu radni dokonują wyboru poprzez 

postawienie znaku X w kratkach obok nazwiska kandydatów w liczbie ustalonej 

odrębną uchwałą rady (w naszym przypadku jest to trzech radnych, lecz w obecnej 

sytuacji mamy jedynie dwóch kandydatów), opowiadając się w ten sposób za wyborem 

tych kandydatów na wiceprzewodniczących rady. Jeżeli radny na karcie do 

głosowania nie postawi znaku X w kratce obok nazwiska żadnego kandydata, głos jest 

nieważny, lub wypełni kartę w sposób niezgodny z ust. 1, jego głos również jest 

nieważny. Przedstawione zasady ujęte zostały również w karcie do głosowania. 

Przypominam, iż zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, rada wybiera ze swego 

grona wiceprzewodniczących w głosowaniu tajnym, bezwzględną większością głosów 

w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady. Na sali przygotowane 

zostało miejsce zapewniające tajność głosowania, z którego możecie państwo 

skorzystać... Szanowni państwo, urna jest pusta. Teraz odczytam w kolejności 

alfabetycznej nazwiska radnych. Proszę o podejście do urny i wrzucenie karty do 

głosowania. 

 

Po zakończonym głosowaniu przewodniczący ogłosił piętnastominutową przerwę, 

podczas której Komisja Skrutacyjna ponownie udała się do sali nr 36 i dokonała 

podliczenia głosów. 
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Po przerwie przewodniczący wznowił obrady I Sesji Rady Miasta Kalisza, prosząc 

o potwierdzenie obecności poprzez naciśnięcie przycisku „KWORUM”, a następnie 

o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej i przedstawienie protokołu 

głosowania na wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza. 

 

Marta Walczykiewicz, przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – szanowni państwo, 

Komisja Skrutacyjna w składzie: przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – radna Marta 

Walczykiewicz, członek komisji – radna Anita Kaczorowska i członek komisji – radna 

Małgorzata Mosińska-Busz, po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza, co 

następuje: liczba radnych Rady Miasta Kalisza obecnych na sesji uprawnionych do 

głosowania – 23 radnych. Na wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza zgłoszono 

kandydatury następujących radnych: pan Mirosław Gabrysiak oraz pan Dariusz 

Grodziński. Minimalna liczba głosów do dokonania ważnego wyboru na 

wiceprzewodniczącego Rady, zgodnie z § 6 regulaminu, wynosi 12 głosów. Liczba 

radnych, którym wydano karty do głosowania to 23 radnych, 23 karty. Liczba kart 

wyjętych z urny – 23 karty i nie różni się ona z ilością kart wydanych. Liczba kart 

nieważnych – 0. Liczba głosów nieważnych również 0. Liczba głosów ważnych – 

23 głosy. Liczba głosów ważnych oddanych za wyborem poszczególnych kandydatów: 

pan Mirosław Gabrysiak – oddano głosów 15, pan Dariusz Grodziński – oddano 

głosów 8. Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że radny Mirosław 

Gabrysiak został wybrany na wiceprzewodniczącego Rady Miasta Kalisza. Gratulacje. 

Ponadto komisja stwierdza, że podczas głosowania nie zaszły żadne następujące 

okoliczności, które mogły mieć wpływ na nieważność wyborów. Pod tym protokołem 

podpisała się: przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Marta Walczykiewicz, członek 

komisji – pani Mosińska-Busz Małgorzata oraz członek komisji – Anita Kaczorowska. 

Dziękuję. 
 

O zabranie głosu poprosił radny Dariusz Grodziński – szanowni państwo, mam 

propozycję, dosyć tej brutalnej polityki na dzisiaj. Dokładnie trzy kwadranse temu 

rodzina poinformowała o odejściu kaliszanina, honorowego obywatela miasta Kalisza, 

Jana Ptaszyna-Wróblewskiego. Przedostatni koncert udało mu się zagrać jeszcze 

w Kaliszu, w Centrum Kultury i Sztuki. Później wystąpił tylko w Warszawie, na 

Bielanach. Do Ostrowa na trzydziestolecie jazzu w Muzeum Jurka Wojciechowskiego 

już nie dojechał. Proszę państwa o powstanie i uczczenie minutą ciszy. Dziękuję. 
 

Obecni uczcili minutą ciszy pamięć Jana Ptaszyna-Wróblewskiego. 

 

Przewodniczący – dziękuję bardzo. Przyznam się szczerze, że zaskoczył mnie pan 

radny Dariusz Grodziński, ponieważ przewidywałem to wystąpienie upamiętniające 

tego wybitnego kaliszanina, którego dom rodzinny znajduje się na rogu ulicy 

Śródmiejskiej i Fabrycznej, przepraszam, Pułaskiego, no ale kolega mnie jak zwykle 

ubiegł, także OK, OK. Spodziewałem się, że raczej będzie kolega się odnosił do 

samego procesu wyborczego, ale bardzo proszę pana Mirosława Gabrysiaka. 

  

Mirosław Gabrysiak – szanowny panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka 

rado, szanowni państwo, chciałem z tego miejsca podziękować za wybór na 
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wiceprzewodniczącego Rady Miasta Kalisza. Jest to moja kolejna kadencja z tą 

funkcją. Dziękuję bardzo za głosy radnych, którzy mnie wybrali, ale także chciałem 

podziękować członkom Komisji Skrutacyjnej, której nikt jeszcze nie dziękował dzisiaj, 

którzy mieli najwięcej pracy. I przy okazji chciałem podziękować mieszkańcom 

Kalisza, dzięki którym tutaj się znalazłem, bo uzyskałem podczas szóstego startu 

najlepszy wynik z dotychczasowych. Dziękuję bardzo państwu. 

 
Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Kalisza, gratulując radnemu wybranemu na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Kalisza, panu Mirosławowi Gabrysiakowi. 

 

10. Zakończenie obrad I sesji Rady Miasta Kalisza.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący zamknął I Sesję Rady 

Miasta Kalisza. O terminie kolejnej sesji radni zostaną poinformowani. 

 

 

 
            Radny Senior                                                                             Przewodniczący 

                  /…/                                                                                  Rady Miasta Kalisza 

           Marian Durlej                                                                                     /…/ 

                                                                                                            Sławomir Lasiecki 

 

 

 

 

Sporządziła: 

7.05.2024 r. E. Pastuszak 

     

 

 

 

 


